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شمیم رضوان 

شيوا  نوروزي

حاشيه را از رشته هاي رزمي دور نگه داريد
بروز اختلافات و بالا گرفتن حواشي در رشته هاي مدال آور زنگ خطري 
است كه مسئولان فدراس��يون ها و مديران ورزش بايد خيلي زود آن 
را بشنوند و قبل از آنكه دير شود علاجي براي آنها پيدا كنند. هرگونه 
تعلل و بي توجهي به اين چالش ها خس��ارات زيادي به آن رش��ته ها و 

ورزش كشور خواهد زد. 
كاراته و تكواندو به عنوان دو رشته موفق رزمي، در تورنمنت هاي بزرگي 
چون بازي هاي آسيايي و المپيك، بخشي از بار مدال آوري را به دوش 
مي كشند و عملكرد موفق آنها تأثير بس��زايي در عملكرد كل كاروان 
ورزش ايران دارد. همچنين مسابقات قهرماني جهان و آسيا در هر دو 
رشته اهميت فوق العاده اي دارد و درخش��ش ملي پوشان ما در سطح 
قاره اي و جهاني، ابهت كاراته و تكواندوی ايران را به رخ رقباي قدرتمند 
مي كش��د. اين اواخر اما هر دو رش��ته روزهاي پرحاش��يه اي را تجربه 
مي كنند و انتظار مي رود با پشت  سر گذاشتن بحران ها، شاهد بازگشت 

آنها به روزهاي اوج و مدال آوري باشيم. 
درست است كه كاراته تنها يك بار و آن هم در بازي هاي توكيو، المپيكي 
ش��د، ولي فراموش نكنيم كه رهاورد تنها حضورمان يك طلاي ناب از 
آوردگاه المپيك بود. تكواندو هم كه سال هاست در بين مدعيان، مدعي 
است و چهار مدال خوشرنگ هوگوپوشانمان در بازي هاي المپيك پاريس 
دل مردم را شاد كرد. اين دو رش��ته رزمي روزها و مسابقات مهم زيادي 
در آينده نزديك و دور پيش رو دارند، ولي علني شدن برخي مشكلات و 
اختلافات، نگران كننده به نظر مي رسد. اخيراً سرمربي تيم ملي تكواندو 
بانوان از سمتش كنار رفته؛ مينو مداح مدعي بدرفتاري رئيس فدراسيون 
اس��ت و هادي س��اعي اين ادعا را قبول ندارد. اين بحث ها و جنگ هاي 
لفظي بازتاب زيادي در رسانه ها داشت و بگو مگوهاي زيادي را ايجاد كرد. 
از طرف ديگر كاراته نيز اسير حواشي خود شده است؛ روز گذشته خبر 
استعفاي اشرف اميني، سرپرست نايب رئيسي بانوان فدراسيون كاراته 
منتشر شد. نايب رئيس مس��تعفي مدعي دخالت سرپرست فدراسيون 
و مدير س��ازمان تيم هاي ملي شده اس��ت. نكته مهم ديگر اينكه هنوز 
از انتخاب اميني دو ماه هم نگذش��ته و شرايط جوري بوده كه اين مدير 

باتجربه نتوانسته وضعيت و دخالت ها را تحمل كند. 
تمرينات تيم ملي تكواندو بانوان با مربيگري مهروز ساعي آغاز شده است، 
ولي با اين  حال بايد هرچه زودتر تكليف كادرفني تيم بانوان مش��خص و 
سرمربي رسماً معرفي ش��ود. از طرفي بايد حواس مان باشد كه اختلافات 
داخلي تيم  بانوان از ماه ها قبل و پيش از بازي هاي المپيك كليد خورده و 
گذشت زمان نه تنها شرايط را بهتر نكرد، بلكه درنهايت كار به جاروجنجال 
كش��يده ش��د. كاراته نيز پس از ابطال انتخاباتش و معرف��ي مزدا صوفي 
به عنوان سرپرس��ت، اسير حواش��ي داخلي ش��ده و از آن زمان منتقدان 
سرپرست جديد افزايش يافته اند. عجيب  اينجاست كه صوفي مدعي شده 
فدراس��يون را با 20 ميليارد بدهي تحويل گرفته است! در واقع مشكلات 
فعلي كاراته ريشه در برگزاري مجمع انتخاباتي با برخي ابهامات و اعتراضات 
دارد و اگر ديوان عدالت اداري رأي به ابطال نمي داد، طباطبايي همچنان 
رئيس مي ماند. حواشي اخير اين دو فدراسيون در ظاهر متفاوت است، ولي 
در اصل مشكلات موجود ريشه در نوع مديريت آنها دارد.  اي كاش هادي 
ساعي كه خود از قهرمانان المپيك است پيش از آنكه كار به قهر و جنجال 
بكشد فكري به حال كادرفني تيم بانوان مي كرد. در رشته كاراته نيز قاعدتاً 
سرپرست فدراسيون بيشتر از آنكه به فكر جابه جايي مديرانش باشد بايد به 

آينده اين رشته بينديشد و از كنار انتقادها به راحتي عبور نكند. 
تا چشم به هم بزنيم بازي هاي آس��يايي ناگويای ژاپن از راه مي رسد و 
بدون شك اهالي ورزش منتظر درخشش كاراته و تكواندو هستند. اگر 
اختلافات و چالش ها درست و به موقع مديريت نشوند، اثرات منفي اش 

را در اين تورنمنت و ساير مسابقات بين المللي خواهيم ديد. 

ذوبآهنبرايسپاهانبازيميكند

سهراب و استقلال در كوره مس
نشستخبريسرمربيتيممليوزنهبرداريبرگزارشد

انوشيرواني: هدفمند جلو مي رويم 
ليگ برتر فوتبال به ايستگاه نوزدهم رسيد و بازي ها طي سه روز انجام 

اشرف رامين
      ليگ برتر

مي شود. ديدار حساس ذوب آهن – تراكتور اولين بازي اين هفته است؛ 
گاندوها براي متوقف كردن تيم تبريزي و ارتقا در جدول تلاش مي كنند 
و شاگردان اسكوچيچ نيز قطعاً براي ماندن در كورس قهرماني و پايين كشيدن سپاهان از صدر جدول. 
ذوبي ها در صورتي كه عصر امروز بتوانند از تراكتور امتياز بگيرند، همشهري خود را حسابي خوشحال 
مي كنند. تراكتور در بازي رفت به رغم ميزبان بودن مغلوب ذوب آهن شده و تيم رده دومي اميدوار است 
انتقام اين شكست را از حريف رده هفتمي بگيرد. اس��تقلال خوزستان و شمس آذر ديگر بازي امروز را 
برگزار مي كنند. هر چهار ديدار عصر جمعه نيز مهم هستند و مي توانند در جدول تغيير ايجاد كنند. ديدار 
ملوان– سپاهان و نساجي – چادرملو همزمان )16:00( آغاز مي شود. شايد براي ملوان كه در رده دهم 
ايستاده از دست دادن امتياز خيلي فرقي نكند، اما براي زردپوشان ديار زاينده رود كه فقط با يك امتياز 
اختلاف صدرنشين هستند، اين بازي اهميت بسيار زيادي دارد. در بازي رفت سپاهان با يك گل ملوان 
را شكست داده، ولي كادرفني اين تيم نسبت به آن بازي دگرگون شده و شاگردان كارترون شانس اول 
قهرماني محسوب مي شوند. سپاهان هفته گذشته مقابل شمس آذر متوقف شد و دو امتياز مهم را از 
دست داد. تيم مازندراني در حالي در قائمشهر به مصاف چادرملو مي رود كه گويا خيال ندارد از جمع 
فانوس  به دستان خارج شود. بعد از رفتن س��اكت الهامي، هدايت نساجي به ميلوشوويچ صربستاني 
سپرده شد،   اما اين تيم در نخستين حضور سرمربي خارجي مغلوب گل گهر شد. نساجي با 15 امتياز 
تيم پانزدهم جدول اس��ت. خيبر در خرم آباد از فولاد پذيرايي مي كند. تيم يحيي گل محمدي با 35 
امتياز با انگيزه در تعقيب سپاهان و تراكتور اس��ت. فولاد در بازي با پرسپوليس به تساوي يك- يك 
رضايت داد، اما پيش از آن سه برد متوالي مقابل مس رفسنجان، نساجي و ملوان به دست آورده بود. 
آخرين بازي نيز تقابل مس  و استقلال در شهر رفسنجان است. آبي ها باز هم بدون سرمربي مجبورند 
رودرروي حريفان قرار بگيرند و حضور سهراب بختياري زاده نيز عملًا تأثيري روي عملكرد تيم ندارد. 
پس از قهر موسيمانه و تهديدش به ش��كايت، مديران باشگاه همچنان براي جذب سرمربي خارجي 
تلاش مي كنند. استقلال رده نهمي در اين فصل حسابي هوادارانش را نااميد كرده و اين در حالي است 
كه باشگاه براي سومين بار دنبال انتخاب سرمربي جديد است! مسي ها نيز با 17امتياز و ايستادن در 
رتبه چهاردهم حال و روز خوشي ندارند؛ مسعود شجاعي از سرمربيگري تيم كنار رفته و مس در سه 

بازي آخر خود متحمل دو شكست و يك تساوي شده  است.

 نشس��ت خب�ري كادرفني ج�دي�د تي�م مل�ي وزنه ب�رداري صب�ح 
حامد قهرمانی

      بازتاب
ديروز با حض�ور رئيس ف�دراسي�ون و س�رم�ربي�ان تي�م ه�اي مل�ي 

بان�وان و آق�ايان برگ�زار ش�د. 
در ابتداي اين نشست سجاد انوشيرواني يا تش��كر از كميته فني فدراسيون بابت انتخاب سرمربيان 
دو تيم بانوان و آقايان گفت: »از زحمات نواب نصيرشلال، سرمربي قبلي تيم ملي تشكر مي كنم كه 
روند صعودي در اين چند سال ايجاد كرد. كنار رفتن او در اين برهه به نظرم زود رقم خورد و خودم 
انتظار داشتم كه نصيرشلال حداقل تا بازي هاي آسيايي ناگويا در كنار تيم ملي باشد، اما اين جدايي 
خواسته خودش بود. به بهداد سليمي هم تبريك مي گويم. تمام تمركز ما اين است كه هدفمند و با 
شرايط خوب جلو برويم. در بخش بانوان نيز از تلاش هاي كوروش باقري تشكر مي كنم. او براي قبول 
هدايت تيم بانوان ريسك بزرگي كرد. ما هيچ تمايلي براي جدايي او نداشتيم، اما با توجه به قوانين 
كشور و فشار بيش از حدي كه درباره مصوبات شوراي عالي انقلاب فرهنگي وجود دارد و اينكه مردان، 
تمرين دهنده بانوان نباشند، باعث رقم خوردن اين جدايي شد، چون شرايط كم كم بحراني مي شد. 

با خود باقري هم مطرح كرديم و او نيز حرفه اي به موضوع نگاه كرد.«
در ادامه بهداد سليمي، س��رمربي تيم ملي مردان گفت: »كار بسيار سختي است. البته بايد به نواب 
نصيرشلال عزيز خسته نباشيد بگويم. پوست اندازي و تغيير نسل در وزنه برداري كار سختي است. 
نصيرشلال دل و جرئت زيادي داشت، اين مسئوليت را قبول كرد و من همه اين راه را ادامه مي دهم. 
و من با سهراب مرادي هماهنگ هستم و تيمي خوب و يك دست را آماده مي كنيم. همچنين نفرات 
شاخصي را مانند علي داودي، مصطفي جوادي و عليرضا يوسفي داريم. كار بسيار سختي است و تمام 

ابعاد كار را سنجيدم و تمام آبروي چند ساله ام را گذاشتم و اميدوارم آن را حفظ كنم.«
سيده الهام حسيني، سرمربي تيم بانوان هم اظهار داش��ت: »روندي كه طي شد، خيلي ناگهاني 
بود. البته فدراسيون به من لطف داشت و اين اعتماد را كرد. بحث حضورم در مربيگري مربوط به 
الان نيست و از يكي، دو سال قبل مطرح بود، اما هدفم در اين چند سال فعاليت به عنوان ورزشكار 
و حضور در المپيك و كسب مدال بود. البته ناآشنا با مربيگري نيستم، اما چالش  اصلي ام گذاشتن 
پا در جاي پاي كوروش باقري اس��ت. اميدوارم با تلاش مربيان و كمك فدراس��يون، بچه ها را به 
سطحي برسانيم كه حرفي براي گفتن داشته باشند. نفرات فعلي آينده دار هستند و مي توانند به 

مدال هاي خوبي برسند.«

دنیا حیدري

امينيهمفراررابرقرارترجيحداد

هيچ اختياري نداشتم  
تغييرات در فدراس��يون كاراته همچنان ادامه داد. م��زدا صوفي در پايان 
نخستين هفته آبان ماه از سوي وزير ورزش براي مهيا كردن فضاي مجمع 
انتخاباتي به عنوان سرپرست فدراس��يون كاراته منتصب شد، اما طي اين 
مدت تنها چيزي كه ديده شد تغييرات پرتعداد در اين فدراسيون بود، نه 
مهيا كردن فضا جهت برگزاري مجمع انتخاباتي، به طوري كه كمتر از يك  
ماه قبل خبرگزاري فارس با تيت��ر »15 جابه جايي و تغيير در 76 روز!« به 
انتقاد از رويه اي كه سرپرست فدراسيون كاراته در پيش گرفته بود، پرداخت. 
در حكم صوفي آمده بود كه انتظار م��ی رود ضمن رعايت اصل بي طرفي، 
عدالت محوري و عدم حضور در فرآيند انتخابات به عنوان داوطلب، علاوه 
 بر انجام امور جاري فدراس��يون در اسرع وقت نس��بت به برگزاري مجمع 
انتخابات رئيس و ساير اعضاي هيئت رئيس��ه فدراسيون اقدام نماييد، اما 
اقدامات صوفي كوچك ترين شباهتي با درخواست دنيامالي ندارد و شايد به 
همين دليل است كه بسياري از اعضاي اين فدراسيون بعد از حضور صوفي 

ترجيح دادند پاي خود را از اين ماجرا بيرون بكشند. 
اشرف اميني آخرين كسي است كه با تقديم استعفاي خود از فدراسيون 
كاراته جدا ش��د. البته او 20 آذر ماه توس��ط صوفي به عنوان سرپرس��ت 
نايب رئيس��ي بانوان منتصب ش��ده بود، اما بعد از 57 روز چنان كارد به 
استخوانش رس��يد كه فرار را بر قرار ترجيح داد: »كار بايد با خرد جمعي 
انجام شود، اما من هيچ اختياري از خود نداشتم، به همين دليل هم استعفا 
دادم، چراكه صوفي و خمامي بيش از اندازه در كارم و امور تيم ملي كاراته 

بانوان دخالت مي كردند و با اين شرايط ناچار شدم استعفا بدهم.«
اشرف اميني پيش از اين نيز قصد استعفا دادن داشت، درست زماني كه 
توجهي به مش��ورت هاي او در خصوص انتخاب كادرفني تيم ملي  بانوان 
نشده بود: »استدلال هاي خود در بحث هاي فني، رفتاري و كوچينگ را 
با مصداق به طور كامل براي مازيار فريدخمامي، مدير س��ازمان تيم هاي 
ملي توضيح دادم و قرار شد مجدد صحبت كنيم، اما ... حتي بعد از انتخاب 
مربيان هم خيلي اعتراض كردم و همان موقع قصد استعفا داشتم، اما براي 
اينكه حاشيه نشود موضوع را پذيرفتم، اما وقتي ديدم كه ديگر اختياري در 
فدراسيون ندارم و تصميمات بدون هماهنگي با من اتخاذ مي شود تصميم 

به استعفا گرفتم، چراكه حاضر نيستم با هر شرايطي كار كنم.«

سخنگويقوهقضائيه:
مردممطمئنباشندرسيدگيميكنيم

 پرونده فساد فوتبال 
به دادسرا عودت شد

پرونده فساد در فوتبال هنوز به نتيجه نرسيده است. برخلاف وعده اي كه 
آبان ماه سخنگوي قوه قضائيه داده بود، هنوز تكليف اين پرونده روشن 
نشده است. مدت زيادي از رسانه اي شدن تازه ترين پرونده فساد فوتبال 
مي گذرد و اين بار پاي باشگاه مس رفس��نجان و برخي از مديران ارشد 
فدراسيون فوتبال نيز وسط است. براساس آنچه رئيس كل دادگستري 
كرمان اعلام كرده بود، در اين پرونده 21 متهم و س��ه نفر مطلع تحت 
تعقيب قضايي قرار گرفتند. براي 12 نفر از متهمان كيفرخواست و قرار 
مجرميت و براي دو متهم قرار منع تعقيب صادر شد و پرونده هفت متهم 
ديگر نيز مفتوح اس��ت. طبق گفته هاي حجت الاسلام ابراهيم حميدي 
در بي��ن متهمان ب��راي خ – الف، رئيس س��ابق كميت��ه داوران و عضو 
هيئت رئيسه فدراسيون، س – م از رؤساي اسبق سازمان  ليگ و ف – م 
رئيس اسبق كميته نقل و انتقالات سازمان به اتهام اخذ رشوه و دريافت 
سكه  قرار مجرميت صادر و پرونده شان به دادگاه ارسال شده است. پس 
از طي مراحل قانوني و ادامه بررسي ها، اصغر جهانگير در آخرين روزهاي 
آبان ماه از صدور رأي پرونده فساد فوتبال تا دو ماه آينده خبر داده بود. 
با اين حال با گذشت نزديك به سه ماه از اين وعده نه تنها خبري از اعلام 
رأي نهايي نشده، بلكه به گفته س��خنگوي قوه  قضائيه هنوز نواقصي در 
پرونده وجود دارد. نشست  خبري اصغر جهانگير روز گذشته برگزار شد 
و يكي از سؤالات مطرح شده از او پيگيري رأي پرونده فساد فوتبال بود. 
سخنگوي قوه قضائيه در صحبت هايش تأكيد كرد نواقص پرونده موجب 
عودت پرونده به دادسرا شده اس��ت: »در خصوص اين پرونده، دو نكته 
را بايد مطرح كنم. خبري كه پيش از اين اعلام كرديم براساس گزارش 
دريافت شده از دادگستري كل كرمان بود. قول داده بودند تا پايان دي ماه 
رأي صادر  ش��ود، اما در روند رس��يدگي قاضي با نواقصي در تحقيقات 
روبه رو شد و پرونده در خصوص رفع نواقص به دادسرا عودت داده شد. 
پرونده جهت رفع نقص در دادسراس��ت و بعد از آن براي رس��يدگي به 
دادگاه ارسال مي شود.« طولاني شدن پروسه بررسي و اعلام رأي نهايي 
اين پرونده، موضوعي اس��ت كه همه منتظر روشن ش��دن آن هستند. 
جهانگير با اطمينان دادن به مردم اظهار داشت: »مردم مطمئن باشند 
دستگاه قضايي در روند رسيدگي به پرونده ها چه فوتبال باشد و چه ساير 
پرونده ها، مر قانون را عمل مي كند و مصالحه اي نمي كند. روند رسيدگي 
مثل مسابقه فوتبال نيست كه در 90 دقيقه تمام شود. در روند رسيدگي  
ممكن است با افراد و دلايل جديدی روبه رو شويم و لازم است بررسي هاي 
لازم صورت گيرد، زيرا حق مردم و رعايت حقوق آنها جزو خط قرمزهاي 
ماست و با رعايت همه جوانب بايد بررسي ش��ود و نبايد اين موارد را به 

حساب اين بگذاريم كه رسيدگي ها مشمول اطاله دادرسي مي شود.«

سكوتسؤالبرانگيزفدراسيونفوتبال

توطئه يا واقعيت 
كمتر از يك  ماه به برگزاري مجمع انتخاباتي فدراسيون فوتبال زمان 
باقي است، اما هرچه به اين تاريخ نزديك و نزديك تر مي شويم، نگراني ها 

و ابهامات در خصوص آن بيشتر و هضم آنها سخت تر مي شود. 
 هنوز ردصلاحي��ت دو كانديداي رياس��ت فدراس��يون )كفاش��يان 
و عزيزي خ��ادم( و همچني��ن ماج��راي پرابهام كاه��ش محروميت 
عزيزي خادم و سكوت سؤال برانگيز اس��تيناف در اين خصوص هضم 
نشده، عضو كميته بدوي انتخابات فدراسيون فوتبال به مواردي اشاره 
مي كند كه دامنه  ابهامات و نگراني ها را گسترده تر مي كند، خصوصاً كه 
حبيب الله حبيبي صراحتاً مي گويد اگر قوانين به درستي رعايت نشود، 
چاره اي جز گزارش دادن تخلف ها به فيف��ا باقي  نمي ماند: »ما كميته 
اخلاق فدراسيون فوتبال را واجد صلاحيت براي شكايت دانستيم و تا 
جمعه به اين كميته فرصت داديم تا به شكايت ما رسيدگي كند، اگر اين 

اتفاق رخ ندهد وادار خواهيم شد ماجرا را به فيفا گزارش كنيم.«
گزارش تخلفات به فيفا همواره با ترس ناشي از تعليق فوتبال ايران مواجه 
بوده، اما حبيب الله حبيبي مدعي است گزارشات احتمالي آنها قرار نيست 
گريبان فدراسيون يا حتي تيم ملي را بگيرد و تركش هاي آن تنها متوجه 
شخص رئيس فدراسيون)تاج( است و بس. براساس ادعاي مطرح شده او 
و ديگر نفرات حاضر در كميته بدوي)قبل از انتخاب كميته بدوي جديد( 
تأكيد دارند كه همچنان در سمت خود باقي هستند و كميته بدوي كه 
اين روزها مش��غول به كار اس��ت به صورت غيرقانوني فعاليت مي كند، 
چراكه طبق كد هاي انضباط��ي فيفا، مجمع 25 آذر م��اه كه به صورت 
آنلاين برگزار ش��د، كاملًا باطل اس��ت. مجمعي كه برگزاري آنلاين آن 
همان زمان هم سروصداي زيادي به پا كرد و هنوز هم حاشيه هاي آن به 
قوت خود باقي است. در صورت درست بودن ادعاي اعضاي كميته بدوي 
سابق كه دكتر فلاحتي رياست آن را برعهده داشت و حبيب الله اخلاقي 
نيز يكي از اعضاي آن بود، اين س��ؤال مطرح مي شود كه چرا فدراسيون 
فوتبال و در رأس آن تاج به عنوان رئيس اين فدراسيون بايد در آستانه 
انتخابات تصميماتي برخلاف قانون بگيرند و خود را در مظان اين اتهام 

قرار دهند كه بر اساس بند هاي قانون و اساسنامه عمل نكردند؟!
كميته بدوي انتخابات فدراس��يون فوتبال كه در مجمع سال 1399 
انتخاب شدند و وظيفه بررسي صلاحيت ها و برگزاري انتخابات مختلف 
را به عهده داش��تند از همان ابتدا ه��م به مجمع عموم��ي انتخاباتي 
فدراس��يون فوتبال كه در تاريخ 25 آذرماه در خصوص تعيين اعضاي 
جديد كميته بدوي برگزار شده بود اعتراض داشتند و اين اعتراض را به 
كميته اخلاق منتقل كردند و خواستار محروميت تاج،  ممبيني و حتي 
هيئت رئيسه شدند. اعتراضي كه بايد ديد كميته اخلاق شنبه چه رأيي 
در خصوص آن صادر مي كند و آيا رئيس فدراسيون فوتبال را در آستانه 
انتخابات اس��فندماه با محروميت مواجه مي كند يا پ��اي فيفا به ميان 
كشيده مي شود. بي ترديد تا قبل از روشن شدن ماجرا نمي توان به طور 
صددرصد حق را به هيچ يك از طرفين داد، چراكه اين داستان همان 
اندازه كه مي تواند تخلف فدراس��يون باشد، مي تواند توطئه يا كودتاي 
كميته بدوي نيز باشد، اما سكوت فدراسيون در مقابل تمام اين اتفاقات 
حاشيه اي سؤال برانگيز است و بر شدت ابهامات مي افزايد، خصوصاً كه 
برخي بر اين باورند كار مي تواند حتي به استعفاي تاج نيز بكشد. حرف 
و حديث هايي كه بي ترديد حساسيت انتخاباتي را كه قرار است يازدهم 

اسفندماه برگزار شود بيش از پيش مي كند.

كاشميشدزمانراقدريبهعقببرگرداند؛
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حداق�لتيمه�ايدرپيتم�انراط�وري
آمادهكنيمك�هنروندجلويبزرگانآس�يا
كيس�هگلش�وندتاآبرويناماي�راننرود.
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حالاهمبايدازفس�ادشبنويس�يم.تحقير
شديم،چونهمدرزمينوهمدرپشتميز
فوتبالفرس�نگهابادنيايحرفهايفاصله
داريم.تحقيرش�ديم،چونفقطخواستيم
اسمماندرجمعنخبگانباش�دوبعدبهآن
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سه شنبه شب تحقير شديم، درست مثل دوشنبه 
شب! حالا همه نشسته اند چرتكه مي اندازند كه 
بايد چطور شود تا صعود كنند. خب صعود كنيم 
كه چه شود؛ برويم باز هم مقابل الهلال و النصر و 

بقيه تحقير شويم؟! 
سه شنبه شب يك ايران دست به دعا برداشته 
بود كه بازي دقيقه 20 تمام شود. دعا مي كرديم 
كه داور س��وت بزند و بگويد تمام ش��د. با اين 
اوصاف برويم مرحله بعد؟ كاش يكي پيدا شود 
و ما را نجات دهد. بخدا فوتبال ارزش اين همه 

تحقير شدن را ندارد. 
هفته هفتم ليگ نخبگان آسيا واقعيت تلخي را 

به صورت واضح نشان داد و با صداي بلند فرياد 
زد كه جاي ما در جمع نخبگان قاره كهن نيست. 
هفته تلخي كه با سردرگمي استقلال شروع شد 
و با افتضاح پرسپوليس تمام و متأسفيم كه در 
اين ميان نه آبي ها ضربه خوردند و نه س��رخ ها، 

فقط نام بزرگ ايران بود كه تحقير شد. 
حتماً توق��ع داريد از ب��ار فني بازي بنويس��م؛ 
قبول، فقط يك جمله می ت��وان گفت، الهلال 
مث��ل هميش��ه لوله مان ك��رد، مث��ل بقيه كه 
تحقيرمان كردن��د. اينها سال هاس��ت كه از ما 
فاصله گرفته اند و ما خيال مي كنيم آقاي آسيا 
هستيم. مي خواهيد از نكات فني بازي بنويسيم، 
پس خوب توجه كنيد؛ الهلال به پرس��پوليس 
رحم ك��رد. نيمه دوم با پرس��پوليس بازي كرد 
تا ما تص��ور كنيم س��رخ ها دارند خ��وب بازي 
مي كنند. پرس��پوليس همان تركيب هميشه 
بازنده اش را راهي ميدان كرد، اصرار به استفاده 
از كنعان��ي زادگان و پورعلي گنجي پراش��تباه، 
س��روش رفيعي پرمدعا و عليپور گل خراب كن 
همان چيزي بود كه الهلال نياز داشت تا در 20 
دقيقه اول كار را تمام كن��د. تازه جناب كارتال 
به اين نفرات بي كيفيت، س��ردار درسون را هم 
اضافه كرده بود كه تنها با يك جلسه تمرين در 
تركيب ثابت قرار گرفت تا هم گل خالي را نزند و 
هم در پايان نيمه اول تقاضاي تعويض پيراهن به 

بازيكن رقيب را بدهد. راستي يكي از مسئولان 
پرسپوليس بپرسد اين را از كجا پيدا كرده ايد، 

اصلًا مي داند فوتبال 90 دقيقه است؟
نيمه دوم احمدزاده، سعيد مهري و آل كثير به 
ميدان آمدند تا روند حركت تيم بهتر شود. بهتر 
هم شد و به گل هم رسيد، اما يادمان باشد كه 
الهلال همان نيم��ه اول كار را تمام كرد، والا.... 
حالا جن��اب كارتال هرچ��ه مي خواهد بگويد، 
چيزي كه همه ديدند فرس��نگ ها با اداعاي او 

فاصله دارد. 
آنچه سه ش��نبه ش��ب رخ داد، تحقي��ر فوتبال 
ايران ب��ود. تحقيري ك��ه چند ماه اس��ت آغاز 
شده و نمي خواهد تمام شود. كاش ای اف سی، 
مهدي تاج را بخواهد و بگويد شما برويد دنبال 
توپ بازيتان ت��ا حداقل اينقدر خ��وار و خفيف 
نشويم. حتماً مي گوييد فوتبال برد و باخت دارد؛ 
باشد قبول، ولي حداقل بگوييد آخرين بازي كه 
يك تيم ايراني همين الهلال را برده كي بوده؟ 
اصلًا كاري با بقيه نداريم، فقط همين الهلال را 
بگوييد. كاش يكي پيدا شود و يقه فوتبالي ها را 
بگيرد و بگويد شمايي كه فس��اد سرتاپايتان را 
گرفته چكار به ليگ نخبگان آس��يا، شما برويد 
با س��تاره هاي خيالي تان خوش باشيد. اينقدر 
تاريخ را براي خودتان مرور كنيد كه چه بوديم و 
چه تا جانتان در برود. گوارديولا چه خوب گفت 

كه هوادار به ورزش��گاه مي آيد تا برد تيم من را 
ببيند، نه اينكه تاري��خ را مرور كند. پپ حتماً از 
اين دوران سخت عبور مي كند و ما با اين مديران 

و اين فوتبال فشل قطعاً هيچ وقت. 
يك لحظه فك��ر كنيد، به چه چي��ز اين فوتبال 
مي توان دل خ��وش كرد. فوتبالي كه فس��اد از 
س��روكولش بالا م��ي رود و تم��ام پرونده هاي 
فسادش به دلايل نامعلوم بي نتيجه رها مي شود! 
فوتبالي كه دلالي دو تيم بزرگش را به خاك سياه 
نشانده است. فوتبالي كه بيكارها و بي كيفيت هاي 
فوتبال در هر جاي دنيا آدرسش را ياد گرفته اند؛ 
مي آيند و دلار بار مي زنن��د و مي روند، تازه اگر 
خودشان هم نيايند و نخواهند كه بيايند، ما آدم 
دنبال شان مي فرس��تيم كه بيا اينجا پول مفت 

مردم و بيت المال هست، بيا بيكار نمان !
سه شنبه شب تحقير شديم و ديديم كه ديگران 
چگونه »كار نيكو كردن از پر كردن اس��ت« را 
برايمان معنا كردند. ديدي��م كه الهلال چگونه 
بازيكن مي خرد و خرج مي كند و ما چگونه. البته 
قبلًا هم ديده بوديم، اما سه ش��نبه شب اوجش 
بود. كاش همه اينها خواب بود. كاش يكي از اين 
كابوس بيدارمان كند، ولي نيس��ت، تمام اينها 
عين واقعيت فوتبال ايران است. فوتبال فاسدي 
كه حالا آبروي ايران و ايراني را هم مي برد. كاش 

يكي نجاتمان دهد.

باور كنيم كه ليگ نخبگان جاي ما نيست؟!

فريدون حسن
      گزارش

 كاش 
 يكي نجاتمان 

دهد!


